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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 146

Svar på granskningsrapport av köptrohet mot 
ramavtal, KS 2020/136
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Överlämna kommunstyrelsens kommentarer till granskning av köptrohet 
mot ramavtal till kommunrevisionen. 

Beskrivning av ärendet
PwC har på uppdrag av kommunens förtroendevalda revisorer genomfört en 
granskning av upphandlingsverksamheten i kommunen och två av 
kommunens bolag. Granskningen syftade till att bedöma om 
servicenämnden, kommunstyrelsen samt styrelserna för Feab och Fabo 
handhar inköp och upphandling på ändamålsenligt sätt samt med tillräcklig 
intern kontroll. 

Bedömningen är att den interna kontrollen av inköp och upphandling är 
tillräcklig inom Fabo men inte inom Feab eller kommunen. 
Revisionsrapporten lyfter, utifrån granskningsresultatet, ett antal 
rekommendationer till kommunen. 

Föreliggande beslutsförslag berör kommunrevisionens kommentarer och 
rekommendationer till kommunstyrelsen. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen instämmer på det stora hela i revisionens 
synpunkter. Revisorernas rekommendationer kommer att tas i beaktande i 
det fortsatta utvecklingsarbetet. 

Ett utvecklingsarbete avseende uppdrag, roller, ansvar och arbetssätt för 
servicenämnden och kommunstyrelsen gällande upphandlingsverksamheten 
har inletts. Detta kommer utgöra grund för fortsatt utveckling av vilka 
styrdokument som behöver finnas på plats och hur uppföljning av 
verksamheten behöver fungera för att säkerställa måluppfyllelse och god 
intern kontroll. Återrapportering beräknas kunna ske senast i september. 

Ekonomi
Föreliggande beslut har ingen direkt påverkan på kommunens ekonomi men 
det är av största vikt att det sker en utveckling gällande 
upphandlingsverksamheten så att måluppfyllelse och god intern kontroll kan 
säkerställas. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-15
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2020-04-15
Missiv Granskning av köptrohet mot ramavtal, 2020-02-26
Revisionsrapport Granskning av köptrohet mot ramavtal.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 147

Månadsrapport kommunstyrelsen mars 2020,
KS 2020/163
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna kommunstyrelsens månadsrapport för mars 2020.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har upprättat 
månadsrapport för mars 2020. Kommunstyrelsen, exklusive 
affärsverksamhet, redovisar en positiv avvikelse för perioden om 2 578 tkr. 
Inklusive affärsverksamheten redovisas en negativ avvikelsen på 76 tkr.

För helåret 2020 prognostiserar kommunstyrelsen med ett utfall i linje med 
budget exklusive affärsverksamheten och inkluderat affärsverksamheten en 
negativ avvikelse gentemot budget på 3 700 tkr.

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen föreslås att godkänna månadsrapporten för mars 2020.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-23
Kommunstyrelsens månadsrapport mars 2020

7



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 148

Kommunens månadsuppföljning och prognos mars 
2020, KS 2020/162
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna till protokollet att månadsuppföljning har redovisats.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen har sammanställt nämndernas månadsuppföljningar 
för perioden januari-mars 2020 och nämndernas prognoser för helåret 2020.

Driftavvikelsen hos nämnderna för perioden är ett underskott på 1,9 mnkr.

Nämndernas sammanlagda prognos för 2020 är ett underskott på 41,0 mnkr. 
Kommunstyrelsens affärsverksamhet, socialnämnden och försörjningsstödet 
samt för de centralt avsatta medlen prognostiseras underskott för året. 
Servicenämnden och kultur-, fritids- och tekniknämnden prognostiserar 
överskott för året. Övriga nämnder prognostiserar att följa budget.

Motivering av beslut
Ekonomiavdelningen har sammanställt nämndernas månadsuppföljningar 
för perioden januari-mars 2020 och nämndernas prognoser för helåret 2020.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-22
Falkenbergs kommun inkl nämnderna 2003
SN 2003 bilaga nyckeltal
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 149

Förlängning samt justering av ersättningsmodell, för 
hemsjukvården 2020-06-30 till 2021-03-31, KS 2020/228
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Under förutsättning att övriga halländska kommuner och regionen fattar 
likalydande beslut; Godkänna en förlängning av ersättningsmodellen 
avseende hemsjukvård (2018-2019), från 2020-06-30 till 2021-03-31, 
efter ekonomisk justering.

2. Ge socialnämnden i uppdrag att utreda konsekvenser och påbörja 
förberedelser i händelse att ingen gemensam ersättningsmodell kommer 
till stånd.

Beskrivning av ärendet
Region Halland och kommunerna enades under 2018 om reviderad 
överenskommelse för hemsjukvården i Halland och ersättningsmodell för 
2018-2019. Efter ett revideringsarbete översändes under våren 2018 förslag 
till reviderad överenskommelse om hemsjukvården i Halland (gäller till och 
med december 2023) tillsammans med av politisk styrgrupp överenskomna 
ersättningsmodellen för 2018-2019 till länets kommuner och Region 
Halland för beslut. I december 2019 beslutades regionen och de halländska 
kommunerna att förlänga den dittills gällande ersättningsmodellen fram till 
30 juni 2020.

Ett arbete pågår alltjämt med en ny ersättningsmodell i syfte att gemensamt 
nå fram till en modell som kan godkännas av samtliga samverkande parter. I 
avvaktan på förslag till ny modell föreslås att nuvarande interimsavtal 
(2018-2019) förlängs från och med 30 juni 2020 till och med 31 mars 2021. 
Därtill föreslår regionen att tillskjuta ytterligare 22 mkr till kommunerna 
som regleras under 2020 i form av engångsersättning. Medlen fördelas per 
kommun enligt kommunens andel av total ersättning för 2020. För 
Falkenbergs kommun innebär det 3 880 695 kr. Tillägget utgör en 
engångsersättning i avvaktan på att en långsiktig lösning för hemsjukvården 
har tagits fram. Den politiska styrgruppen återupptar arbetet i augusti 2020. 

Motivering av beslut
Ett granskningsarbete av en ny ersättningsmodell har sedan våren 2019 
pågått i syfte att de halländska kommunerna och Region Halland 
gemensamt ska nå fram till en modell som kan godkännas av de 
samverkande parterna. 

I avvaktan på ny och gemensamt accepterad ersättningsmodell föreslås från 
Region Halland att nuvarande interimsavtal (2018-2019) förlängs ytterligare 
en period fram till och med mars månad 2021, med vissa justeringar enligt 
överenskommelse mellan parterna.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Ekonomi
Beslutet påverkar inte ersättningsnivån för 2020-01-01 till 2021-03-31. 
Justeringen innebär att Falkenbergs kommun erhåller 3 880 695 kr från 
Region Halland vilket kommer att utbetalas i en engångssumma under 2020.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-29
Ekonomisk fördelning och ersättningsmodell (2018-2019) t.o.m. 
2021-03-31
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 150

Uppdrag i budget - Vistelsetid i förskola och 
fritidshem, KS 2020/254
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna att tidsramen för redovisning av uppdraget om vistelsetid i 
förskola och fritidshem förlängs till december 2020.

Beskrivning av ärendet
I budget 2020 tilldelades barn- och utbildningsnämnden ett uppdrag att se 
över att den schemalagda vistelsetiden i förskola och fritidshem bättre 
överensstämmer med den faktiska vistelsetiden. Nämnden skulle också göra 
en översyn och eventuella förbättringar av schemasystem och andra 
styrmedel. Uppdraget skulle rapporteras till budgetberedningen senast mars 
2020.

Barn- och utbildningsnämnden informerar att uppdraget inte är slutfört, att 
arbetet pågår och att förvaltningen är mitt i processen med att pröva och ta 
beslut om ett adekvat system för ändamålet, som rimligtvis kommer att 
kunna testas under höstterminen 2020.

Ekonomiavdelningens bedömning är att uppdraget bör förlängas så att det är 
klart till nästa års budgetarbete.

Motivering av beslut
Effekten måste kunna beaktas i budgetarbetet för budget 2022, vilket kräver 
att barn- och utbildningsnämnden genomför uppdraget inom utsatt tid. 

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. Utredningen däremot 
syftar till att öka samstämmigheten mellan barnens/elevernas schemalagda 
tid och den faktiska vistelsetiden, vilket bör kunna leda till en effektivare 
personalplanering och därmed lägre kostnader i förskole- och 
fritidsverksamheterna.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-30
Uppdrag – Bemanning och vistelsetid förskola och fritidshem

Yrkande
Lars Fagerström (L) yrkar att uppdraget ska redovisas i december 2020.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Lars 
Fagerströms (L) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med Lars Fagerströms (L) yrkande.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 151

Ändring av stadieindelning på Tullbroskolan ,
KS 2020/250
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Från och med läsåret 2021/2022 ska Tullbroskolan i Falkenberg vara en 
skola för årskurserna 7-9.

Beskrivning av ärendet
Barn- och utbildningsnämnden har vid sitt sammanträde 2020-04-23 antagit 
ett lokalprogram. Till följd av lokalprogrammet är ett beslut om ändrad 
stadieindelning på Tullbroskolan i Falkenberg erforderlig. Barn- och 
utbildningsnämnden föreslår därför att kommunfullmäktige ska besluta om 
att ändra Tullbroskolans stadieindelning till att endast omfatta årskurserna 
7-9. För närvarande omfattas Tullbroskolan av årskurserna 6-9. 

Särskolans lokalisering på Tullbroskolan omfattas inte av beslutet.

Motivering av beslut
Tullbroskolan utgör en av fem grundskolor i Tullbroområdet i Falkenberg. 
Sedan tidigare har kommunfullmäktige fattat beslut om att grundskolorna i 
Falkenbergs kommun ska utgöra årskurserna F-6 eller 7-9. Då 
Tullbroområdet planeras övergå i en F-6 respektive 7-9-organisation inför 
läsåret 2021/2022 föreligger förslag till ändrad stadieindelning på 
Tullbroskolan från 6-9 till 7-9. Med en sådan ändring blir följden att det blir 
ett färre antal elever på skolan. Elever i årskurs 6 fortsätter ytterligare ett 
läsår i sin tidigare skola. 

Ekonomi
Förslaget om ändrad stadieindelning på Tullbroskolan påverkar inte 
kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-30 
Barn- och utbildningsnämnden 2020-04-23, § 64 
Barn- och utbildningsförvaltningen, Lokalprogram 2020 
Befolkningsprognos 2019-2029 Falkenbergs kommun

Yrkande
Per Svensson (S) och Lars Fagerström (L) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
2 (2)

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition arbetsutskottets förslag mot Sara-Lena 
Bjälkös (SD) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.

Votering
Votering begärs och verkställs.

Ja-röst för arbetsutskottets förslag.
Nej-röst för Sara-Lena Bjälkös (SD) yrkande.

Ledamot Ja Nej Avstår Ej närv.
Per Svensson (S) X
Rebecka Kristensson (S) X
Anneli Andelén (C) X
Ninni Gustavsson (M) X
Björn Jönsson (S) X
Lars Fagerström (L) X
Per Johansson (C) X
Sara-Lena Bjälkö (SD) X
Georgia Ferris (KD) X
Göran Janko (M) X
Markus Jöngren (MP) X
Rie Boulund (M) X
Marcus Dufwa (S) X

Med ett utfall om åtta ja-röster mot en nej-röst, fem ledamöter avstår från att 
rösta, beslutar kommunstyrelsen i enlighet med arbetsutskottets förslag.

Reservation
Sara-Lena Bjälkö (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande och följande text: Det ger ingen rättvis bild gentemot lärarkåren 
eller eleverna med tanke på lärarbehörighet/lärarlegitimation och 
betygsättning. Även en ekonomisk fråga för kommunen.
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 152

Räkenskapssammanställning för 2019 för stiftelser 
understigande 1,5 mkr, KS 2020/207
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna räkenskapssammanställning för bokslutsår 2019 för 
nedanstående stiftelser.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att räkenskapssammanställning samt 
bilagor för år 2019 godkänns.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att räkenskapssammanställning samt 
bilagor för år 2019 godkänns.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-14
Räkenskapssammanställning för bokslutsåret 2018 inklusive bilagor för 
ovannämnda stiftelser. 
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 153

Årsredovisningar för 2019 för Stiftelsen Rörbeckska 
donationen, Stiftelsen Heljasfonden och Stiftelsen 
Lennart Karlssons Minnesfond., KS 2020/212
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Godkänna årsredovisningarna för år 2019 gällande Stiftelsen 
Rörbeckska donationen, Stiftelsen Heljasfonden och Stiftelsen Lennart 
Karlssons Minnesfond.

Beskrivning av ärendet
Ekonomiavdelningen har överlämnat årsredovisningar för år 2019 gällande 
Stiftelsen Rörbeckska donationen, Stiftelsen Heljasfonden och Stiftelsen 
Lennart Karlssons Minnesfond. Enligt bestämmelserna är det den ordinarie 
styrelsen som ska underteckna årsredovisningen, ej ersättare.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att årsredovisningarna för år 2019 
godkänns.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-13
Årsredovisning för räkenskapsåret 2019 för:
Stiftelsen Rörbeckska donationen
Stiftelsen Heljasfonden
Stiftelsen Lennart Karlssons minnesfond
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 154

Antagande av riktlinjer för främjande av sociala 
företag, samt upphävande av policy för socialt 
företagande, KS 2020/88
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Upphäva policy för socialt företagande.

Kommunstyrelsen beslutar

1. Anta föreliggande förslag till riktlinje för främjande av sociala företag.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till kommunstyrelsen att anta förslag till riktlinje för 
främjande av sociala företag. Kommunfullmäktige antog 2014-12-16 en 
policy för socialt företagande. I samband med revidering av policyn har en 
del förändringar gjorts, bland annat att styrdokumentet endast omfattar 
kommunstyrelseförvaltningen, samt att revideringsintervallen ökar från två 
till fyra år. Under avsnitt Riktlinje framgår tillägg om att kommunen 
samverkar på regional samt nationell nivå i syfte att stärka den sociala 
ekonomin, samt verka för att involvera arbetsintegrerade sociala företag i 
övrigt näringsliv.

Med utgångspunkt från beskrivning av hur kommunens styrande dokument 
ska vara utformade är innehållet i styrdokumentet av sådan karaktär att det 
ska utgöra riktlinje istället för policy. Därför föreslås kommunstyrelsen anta 
föreliggande förslag till riktlinje, samt att kommunfullmäktige därefter 
upphäver policyn.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen antar 
föreliggande förslag till riktlinje för främjande av sociala företag, samt att 
kommunfullmäktige därmed upphäver befintlig policy för socialt 
företagande.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-08
Förslag till riktlinje för främjande av sociala företag, 2020-02-07
Policy för socialt företagande, 2014-04-08
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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 155

Förändring av schablonersättningar som erhålls från 
migrationsverket avseende åtgärder för nyanlända,
KS 2020/233
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar 

1. Nuvarande tjänst som integrationssamordnare/utvecklingsledare 
integration avvecklas.

2. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att efter fackliga förhandlingar 
verkställa förändringen. 

Beskrivning av ärendet
Då kommunens budgetläge är ansträngt har det genomförts en översyn av 
ekonomiska resurserna inom integrationsområdet.. 

Ett resultat av denna översyn är att en viss del av de schablonersättningar 
som erhålls från migrationsverket avseende åtgärder för nyanlända, måste 
allokeras till operativ verksamhet inom socialnämnden och barn- och 
utbildningsnämnden. Detta innebär att finansieringen av en heltidstjänst som 
integrationssamordnare/utvecklingsledare integration inom 
hållbarhetsavdelningen måste avvecklas med omgående verkan då denna 
tjänst finansieras av schablonersättningar från migrationsverket.

Enligt tidigare beslut beträffande schablonersättningar har 
kommunstyrelseförvaltningen tilldelats medel för en motsvarande 
heltidstjänst som integrationssamordnare/utvecklingsledare integration med 
finansiering till och med årsskiftet 2020/2021.

Motivering av beslut
I syfte att värna kärnverksamheternas uppdrag och säkerställa god kvalitet 
för målgruppen nyanlända måste en allokering av resurser ske från 
administrativt arbete till operativ verksamhet. 

Ekonomi
Schablonersättningar på ca 400 tkr fördelas till barn- och 
utbildningsnämnden och till socialnämndens operativa verksamhet för 
målgruppen nyanlända, vilket påverkar nämndernas budget.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-27 
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§ 156

Redovisning av uppdrag - Plastminimering,
KS 2019/176
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anse del 1 av uppdraget att minimera engångsplast slutfört. 

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige gav 2019-05- 31 samtliga nämnder och bolag i 
uppdrag att kartlägga sin användning av engångsartiklar i plast och 
återrapportera detta till kommunfullmäktige tillsammans med information 
om och i så fall vilket stöd verksamheterna behöver i det fortsatta arbetet 
med plastminimering. 

Kartläggning har inkommit från samtliga nämnder utom miljö- och 
hälsoskyddsnämnden och samtliga bolag utom Fabo. Redovisning och 
sammanställning finns i hållbarhetsavdelningens tjänsteskrivelse.

Motivering av beslut
Hållbarhetsavdelningen anser med redovisade kartläggningar att nämnder 
och bolag har gjort en bra grund för att kunna fortsätta arbetet med del två 
av uppdraget att minimera engångsplast. Hållbarhetsavdelningen avser att 
fortsätta samordna arbetet med uppdraget och arbeta för att verksamheterna 
får det stöd i arbetet som de efterfrågat.

Ekonomi
Själva kartläggningen bedöms inte påverka kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-02
Hållbarhetsavdelningen, tjänsteskrivelse 2020-04-03
Hållbarhetsavdelningen, sammanställning av kartläggning 2020-04-03
Kultur-fritid och teknikförvaltning, kartläggning 2020-01-09
Kultur-fritid och tekniknämnd § 2 2020-01-09
Socialförvaltning, kartläggning 2019-12-10 
Socialförvaltning, tjänsteskrivelse 2019-12-10
Socialnämnden, 2020-01-21 § 10 
Serviceförvaltningen, kartläggning, 2019-11-19
Serviceförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2019-11-19
Servicenämnden, 2019-12-17 § 104
Barn-och utbildningsförvaltningen, kartläggning 2019-12-12
Barn-och utbildningsnämnden, 2019-12-16 § 163
Destination Falkenberg AB, kartläggning, 2020-03-09
Falkenberg energi, kartläggning, 2019-12-18
Vivab, kartläggning, 2019-10-18
Räddningstjänst väst, kartläggning, 2019-11-26 
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Anteckning
Sara-Lena Bjälkö (SD) lämnar följande anteckning till protokollet: Vi SD 
vill att man är varsam med att byta ut miljövänlig plast/plast. Då vi kommer 
ersätta väldigt mycket plastartiklar med pappersartiklar. Följden blir att 
pappersproduktionen ökar och det är en negativ produktion i jämförelse med 
miljövänligt plast/plast. Vi i vårt land är bra på att ta hand om våra sopor, vi 
har ett gott miljötänk, vi får inte förstöra det med att tänka fel så vi måste 
vara varsamma med pappersproduktionen.
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§ 157

Godkännande av reservationsavtal för del av Tröinge 
6:75, KS 2020/225
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna förslag till reservationsavtal med Infrahubs AB avseende del 
av fastigheten Tröinge 6:75.

Beskrivning av ärendet
Infrahubs AB är ett företag som skapar och bygger lager åt främst e-
handelsföretag. De har inkommit med en förfrågan om att förvärva mark vid 
Falkenbergsmotet för etablering av en logistikanläggning för e-handel. 
Företaget avser att bygga en byggnad på ca 20 000 kvm, uppdelat på 9 000 
kvm traditionellt lager och 11 000 kvm automatiserat lager. Lagret är 
planerat att vara klart under första halvåret 2021.

Falkenbergs kommun har upprättat ett förslag till reservationsavtal som 
innebär att kommunen reserverar del av fastigheten Tröinge 6:75, ca 54 000 
kvm, till bolaget. Enligt avtalet ska bolaget söka bygglov för 
lagerbyggnaden senast åtta månader efter det att kommunen godkänt avtalet. 
Kommunen ansöker om avstyckning av fastigheten. När samtliga tillstånd är 
klara och fastighetsbildningen vunnit laga kraft ska bolaget inom tre 
månader påbörja byggnationen av lagerbyggnaden alternativt lämna in kopia 
på undertecknat entreprenadkontrakt. Det är först när byggnationen är 
påbörjad, eller entreprenadkontrakt inlämnat, som betalning och 
marköverlåtelse sker. Om inte byggnationen påbörjas i tid faller avtalet och 
kommunen kan sälja marken till annan intressent. Köpeskillingen är 11,1 
miljoner kronor. 

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun äger verksamhetsmark vid Falkenbergsmotet som är 
till försäljning för 300 kr/kvm, enligt taxa beslutad av kommunfullmäktige 
2018-11-27. I det fall markförsäljningen avser en tomt större än 20 000 kvm 
uttages enligt taxan enbart halv taxa för den mark som överstiger de första 
20 000 kvm. Köpeskillingen beräknas därför på en taxa på 300 kr/kvm för 
20 000 kvm och 150 kr/kvm för resterande 34 000 kvm. 

Ekonomi
Falkenbergs kommun erhåller ersättning för marken på 11,1 miljoner 
kronor. Köparen bekostar lantmäteriets kostnad för avstyckning.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-21
Reservationsavtal nr 26, tecknat med Infrahubs AB
Karta Infrahubs AB
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Yrkande
Rebecka Kristensson (S), Björn Jönsson (S), Anneli Andelén (C), Ninni 
Gustavsson (M) och Göran Janko (M) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.
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§ 158

Godkännande av reservationsavtal för Skrea 23:54,
KS 2020/226
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Godkänna förslag till reservationsavtal nr 23 med Falkenberg Group AB 
avseende fastigheten Skrea 23:54.

Beskrivning av ärendet
Fastigheten Skrea 23:54 är detaljplanelagd för handel. Falkenbergs kommun 
har fått en förfrågan om att upprätta reservationsavtal på fastigheten med 
Falkenberg Group AB. Bolaget avser att äga marken och byggnaden men 
hyra ut till en aktör som bedriver livsmedelsbutik. 

Falkenbergs kommun har upprättat ett förslag till reservationsavtal med 
Falkenberg Group AB som innebär att kommunen reserverar fastigheten 
Skrea 23:54 till bolaget. Enligt avtalet ska bolaget bebygga fastigheten med 
en livsmedelsbutik till en total byggnadsyta på 1 000 – 1 500 kvm. Bolaget 
ska söka bygglov för byggnationen senast nio månader efter den dag 
kommunen godkänt detta avtal samt senast tre månader efter det att bygglov 
samt övriga tillstånd är klara ha påbörjat byggnationen eller lämnat in kopia 
på entreprenadkontrakt. Det är först när byggnationen är påbörjad, eller 
entreprenadkontrakt är inlämnat, som betalning och marköverlåtelse sker. 
Om inte byggnationen påbörjas i tid faller avtalet och kommunen kan sälja 
marken till annan intressent. Köpeskillingen är 2 589 250 kronor. 

Motivering av beslut
Falkenbergs kommun äger en verksamhetstomt i Skrea som är till salu för 
250 kr/kvm enligt taxa beslutad av kommunfullmäktige 2018-11-27. 
Marken är planlagd för handel och området är utpekat som lämpligt läge för 
ny dagligvarubutik i Handelspolicy för Falkenbergs kommun, antagen 2013-
06-25.

Ekonomi
Falkenbergs kommun erhåller ersättning för marken på 2 589 250 kronor, 
vilket motsvarar 250 kr/kvm. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-21 
Reservationsavtal nr 23, Falkenberg Group AB 
Karta Skrea 23:54 
Kommunfullmäktige, Handelspolicy, 2013-06-26
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Yrkande
Rebecka Kristensson (S), Björn Jönsson (S),Lars Fagerström (L), Markus 
Jöngren (MP), Anneli Andelén (C), Ninni Gustavsson (M), Göran Janko 
(M), Rie Boulund (M) och Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
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§ 159

Uppdrag - Översyn av geografiska områden som ska 
betecknas som sammanhållen bebyggelse.,
KS 2018/416
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anta föreslagna kriterier på vad som ska anses gälla som sammanhållen 
bebyggelse.

2. Ge bygglovsnämnden i uppdrag att utifrån antagna kriterier ansvara för 
regelbunden uppdatering av kartskikt över vilka områden som ska 
omfattas av sammanhållen bebyggelse.

Beskrivning av ärendet
På förslag från bygglovsnämnden gav kommunstyrelsen i december 2016 
dåvarande samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag att göra en översyn av 
vilka geografiska områden i Falkenbergs kommun som ska betecknas som 
sammanhållen bebyggelse, med stöd i plan- och bygglagen. Vidare beslutades 
att uppdra åt samhällsbyggnadsavdelningen att lämna förslag på nya 
områdesbestämmelser av ytor utanför detaljplanelagt område och förteckna 
de områden som kan vara aktuella för bygglovsbefriade åtgärder eller ökad 
bygglovsplikt.

Det arbete som nu har genomförts tar avstamp i delbeslut ett. En 
arbetsgrupp bestående av stadsarkitekt, byggnadsinspektör, GIS - 
samordnare samt översiktsplanerare har genomfört en översyn och tagit 
fram ett förslag. Förslaget innebär att man slår fast vissa kriterier som avgör 
vilka områden som ska betecknas som sammanhållen bebyggelse. De nya 
kriterierna är anpassade till nuvarande plan- och bygglag. Att slå fast vissa 
kriterier innebär att vad som betecknas som sammanhållen bebyggelse 
regelbundet kan uppdateras utifrån att nya hus uppförs eller gamla rivs. 
De föreslagna kriterierna för vad som ska gälla som sammanhållen 
bebyggelse är en bebyggelsegrupp om minst 10 hus (bostad, butik, 
industribyggnad, kyrka, föreningslokal) med ett inbördes avstånd på =< 100 
meter öster om motorvägen, inbördes avstånd =<120 meter väster om 
motorvägen
Det innebär att det i kustområdet lättare bildas/uppstår sammanhållen 
bebyggelse än i inlandet. Förslaget innebär därför en generösare inställning i 
mellanbygd och inland. Den generösare inställningen i mellanbygd och 
inland bottnar i några av översiktsplanens, ÖP 2.0, strategier samt kriterier i 
vindbruksutredningen. 
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Generellt innebär det förslag som nu föreligger en generösare inställning 
och en större frihet i hela kommunen till att genomföra tillbyggnader med 
mera utan att bygglov kommer att krävas. Områdena där begreppet 
sammanhållen bebyggelse tillämpas minskar från tidigare drygt 16 200 ha 
till förslagets drygt 900 ha. Minskningen kommer sannolikt att delvis 
jämnas ut vid införande av områden med områdesbestämmelser (uppdrag 
nummer två i beslutet 2016). Områdesbestämmelser omfattar bland annat 
områden men höga kulturmiljövärden i hela kommunen och är inte baserat 
på vad som är sammanhållen bebyggelse.

Motivering av beslut
För att överensstämma med gällande plan- och bygglag behöver 
Falkenbergs kommun uppdatera kriterierna för vad som ska anses vara 
sammanhållen bebyggelse. Föreslagna kriterier följer nuvarande lagstiftning 
och gör att man med regelbundenhet kan uppdatera vilka områden som ska 
omfattas av sammanhållen bebyggelse utifrån att nya hus uppförs eller 
gamla rivs.

Ekonomi
Beslutet kan komma att påverka kommunens ekonomi eftersom det 
leder till minskade inkomster från bygglovavgifter. Detta 
kompenseras sannolikt med införande av områdesbestämmelser för 
kulturhistoriskt värdefulla områden.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-28
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-04-24
Kommunstyrelsen 2016-12-06, § 346
Bygglovsnämnden 2016-10-20, § 1271
Bygglovsnämnden 2020-04-23, § 149
Kartor sammanhållen bebyggelse
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§ 160

Samråd om planerad fortsatt och utökad foder-
produktion på fastigheten Sjövisaren 5 m.fl.,
KS 2020/197
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen som Falkenbergs kommuns svar på 
samrådet.

Beskrivning av ärendet
Fabriken i Falkenberg är en av två av Lantmännens ek. för. (Lantmännen) 
fabriker som kan producera spannmålsfoder till lantbrukets samtliga 
djurslag. Nuvarande tillstånd medger en produktion om högst 220 000 ton 
per år. Lantmännen ansöker om nytt tillstånd enligt miljöbalken för befintlig 
och utökad produktion av totalt 350 000 ton foder per år i befintlig 
anläggning.

Lantmännens verksamhet i Falkenberg är beläget i den del av innersta 
hamnens industriområde som ligger närmast bostäder och centrum. 
Verksamheten består av tre enheter: en spannmålsterminal, en foderfabrik 
och ett korttidslager för hästfoder. Lantmännen och dess företrädare, 
Hallands Läns Centralinköpsförening, har i området bedrivit 
kvarnverksamhet sedan början av 1900-talet. Verksamheten är 
tillståndspliktig enligt 9 kap. miljöbalken. För befintlig verksamhet finns ett 
gällande tillstånd från Länsstyrelsen i Hallands län.

I foderfabriken i Falkenberg tillverkas främst foder, foderkoncentrat och 
premixer för häst, nötkreatur, svin och fjäderfä. Råvarorna till 
foderproduktionen levereras till stor del med fartyg som anlägger kajen 
omedelbart väster om foderfabriken. Foderfabriken tar idag emot cirka 2–3 
fartyg per månad med olika råvaror. Lossning av spannmål och andra lösa 
råvaror från fartyg sker med sugaggregat direkt till fabriken. De råvaror som 
inte transporteras med fartyg kommer med lastbil från olika delar av Europa 
och tippas i intagsfickor som är belägna inne i fabriken. Huvuddelen av 
vägtransporterna till och från anläggningen kommer in i huvudsak via E 6. 
Transporterna är säsongsberoende, vilket gör att trafikmängden och 
trafikrörelserna varierar under året  

I samband med produktion av foder sker utsläpp av luktande ämnen och 
stoft från processen. Produktionen riskerar även att ge upphov till störande 
buller från anläggningen och den tunga trafiken på tillfartsvägarna. Det 
förekommer även dammspridning.
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Motivering av beslut
I den fördjupade översiktsplanen för Falkenbergs stad med omland, antagen 
2007, redovisades ett område i inre hamnen, på södra sidan av Ätran, som 
ett område för ”Föreslagen bebyggelse; bostäder, service mm”. 

Området är bebyggt med lokaler för industriell verksamheter vilken lagts 
ner (tegelbruk, oljehamn, glasfiberfabrik). En väsentlig orsak till 
kommunens önskan om omvandling av den södra åstranden är en vilja att 
förbinda centrumområdet med den för centralorten så viktiga Skrea strand. 
Samtliga områden söder om Ätran utgörs i övrigt av bostads- eller 
fritidsområden, medan hamnverksamhet och industriområden numer endast 
återfinns norr om Ätran. Hamnverksamheten har även, så som i så många 
andra städer, flyttat längre ut, i detta fall mot väster.

Området på södra åstranden, på översiktsplanen betecknat 107, avses 
omvandlas från ett industriområde till ett bostadsområde vilket skulle knyta 
våra stora bostads- och rekreationsområden närmare centrum. Syftet är att 
erbjuda synnerligen attraktiva bostadslägen genom förtätning av staden, 
utan att ta jordbruksmark i anspråk. Omvandlingen av detta område bedöms 
av kommunen ha stor betydelse för staden som helhet. 

Arbetet med att förverkliga denna vision har pågått sedan 2007 och ett antal 
planförslag har tagits fram genom åren. Planerna har inte kunnat 
förverkligas pga bullerstörningar från framför allt industrin i innersta 
hamnen. Kommunens ambition är fortsatt att söka skapa goda 
boendemiljöer och det är därför angeläget att miljötillstånden i området 
utformas så att detta kan uppnås. 

Ekonomi
Beslutet har inte någon påverkan på kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-27
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-04-27

Yrkande
Georgia Ferris (KD) och Anneli Andelén (C) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

27



Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsen 2020-05-12

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 161

Markföroreningar vid f.d. Slöinge träförädling, Slöinge 
1:120, KS 2020/245
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Att meddela miljö- och hälsoskyddsnämnden att tidsplanen för att skicka 
ansökan om åtgärdsmedel samt ekonomisk redovisning för Slöinge 
1:120 är senast 2020-05-08.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun äger fastigheten Slöinge 1:120 där fd Slöinge 
träförädling bedrev verksamhet. Marken är förorenad och verksamheten 
som orsakade föroreningen kan inte längre hållas ansvarig. 
Kommunstyrelsen beslutade 29 oktober 2013, § 333, att acceptera 
huvudmannaskap för sanering. Kommunstyrelsen har tagit fram förstudie 
och huvudstudie med bidrag från Naturvårdsverket. Nästa steg är att 
redovisa huvudstudien och att söka bidrag för saneringen.

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har i en skrivelse till kommunstyrelsen 
efterfrågat tidplan för nästa steg eftersom detta dragit ut på tiden. De vill ”att 
kommunstyrelsen kommer in med en skriftlig redogörelse eller tidsplan för 
hur arbetet med sanering av Slöinge Träförädling på fastigheten Slöinge 
1:120 kommer att gå till samt att den efterfrågade ekonomiska redovisning 
skickas in till länsstyrelsen liksom en ansökan om åtgärdsmedel.”

Kommunstyrelseförvaltningen har gjort en genomgång av det material som 
togs fram i huvudstudie 2016 samt en förnyad genomgång av budgeten för 
sanering. Tidplanen är att ansökan om åtgärdsmedel samt ekonomisk 
redovisning kommer att skickas till länsstyrelsen senast 8 maj. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen svarar miljö- och hälsoskyddsnämnden.

Ekonomi
Kommunens ekonomi påverkas inte av beslutet. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-27
Skrivelse från miljö- och hälsoskyddsnämnden 2020-04-14
Översiktskarta
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§ 162

Inriktning om vision, övergripande projektmål och 
planeringsprinciper avseende planprogram för 
Sloalyckan, KS 2016/198
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Första stycket i mål 2 – Kulturvärden – i projektets hållbarhetsmål, 
vilket lyder Värna områdets arkitekturvärden avseende utformning, 
gestaltning och placering ska utgå.

2. Därefter godkänna inriktning om vision, övergripande projektmål och 
planeringsprinciper avseende planprogram för Sloalyckan.

3. Säkerställa att Fabo involveras i den fortsatta processen.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen gav hösten 2016 samhällsbyggnadsavdelningen i uppdrag 
att inleda planarbete för kvarteren Sloalyckan och Stöveln samt för delar av 
Östra gärdet. Uppdraget syftar till att se över utvecklingsmöjligheterna i 
området. Under de inledande skedena av planarbetet har det bedömts att det 
även finns ett behov av att se över utvecklingsmöjligheterna för de 
intilliggande kvarteren Sadeln och Skon. För att få en bättre helhetsbild och 
möjlighet att koordinera viktiga övergripande frågor i ett tidigt skede har ett 
planprogram bedömts vara ett lämpligt verktyg att ta fram som underlag för 
kommande detaljplanearbete. 

Motivering av beslut
Under arbetet med att ta fram planprogrammet har behovet av en vision, 
övergripande projektmål och planeringsprinciper visat sig vara viktiga för 
att komma vidare i processen. Dessa bedöms bidra till att arbetet med 
planprogrammet får en riktning och tydliggöra hur utvecklingen i området 
ska se ut. 

Ekonomi
Kommunens ekonomi kommer att påverkas av de kostnader som föreslagna 
förändringar på allmän plats medför.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-03-30
Dokument med vision, övergripande projektmål och planeringsprinciper
2020-04-14
Orienteringskarta 2020-03-30
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Yrkande
Georgia Ferris (KD) yrkar, med instämmande av Per Svensson (S), Ninni 
Gustavsson (M), Göran Janko (M), Anneli Andelén (C) och Per 
Johansson (C) att första stycket i Mål 2 – Kulturvärden – i projektets 
hållbarhetsmål, vilket lyder Värna områdets arkitekturvärden avseende 
utformning, gestaltning och placering ska utgå.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag mot Georgia 
Ferris (KD) med fleras ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med Georgia Ferris (KD) yrkande.

Reservation
Sara-Lena Bjälkö (SD) reserverar sig mot beslutet.
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§ 163

Ansökan om bidrag för Strandbadsturneringen 2020, 
KS 2020/211
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Avslå Falkenbergs Tennisklubbs ansökan om medel för att täcka 
omkostnader för Strandbadsturneringen 2020.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs Tennisklubb har inkommit med en bidragsansökan om 100 000 
kr för att arrangera tennistävlingen Strandbadsturneringen under veckorna 
27 och 28 år 2020. I ansökan framgår att det kommer att spelas över 600 
matcher fördelat på cirka 25 klasser. Falkenbergs Tennisklubb redogör i sin 
ansökan för prognostiserade intäkter och kostnader.

I enlighet med den av kommunfullmäktige antagna sponsringspolicyn har 
kommunstyrelseförvaltningen stämt av Falkenbergs Tennisklubbs ansökan 
med Destination Falkenberg AB. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att Falkenbergs Tennisklubb inte ska 
tilldelas medel för att arrangera Strandbadsturneringen 2020. Sökt belopp 
uppgår till 100 000 kr. I föreningens ansökan framgår att intäkterna, 
exklusive eventuellt kommunalt bidrag, uppgår till 220 000 kr. Kostnaderna 
beräknas uppgå till 340 000 kr. Av kostnaderna kan 167 000 kr härledas till 
banhyror och personalkostnader, vilket föreningen bör kunna täcka på egen 
hand som arrangör. Kostnadssidan, exkluderat banhyror och 
personalkostnader, resulterar i kostnader om 173 000 kr. När kostnadssidan 
vägs mot intäktssidan gör föreningen en vinst om 47 000 kr. 

Vidare bör Folkhälsomyndighetens rekommendation om att begränsa 
folksamlingar med anledning av smittspridning av covid-19 respekteras. 
Hur situationen med smittspridning ser ut under aktuell period för 
turneringen är emellertid oklar. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
inga medel ska tilldelas Falkenbergs Tennisklubb.

Ekonomi
Kommunstyrelseförvaltningen har i budget för 2020 inga avsatta medel för 
sponsring eller bidrag till föreningar eller evenemang.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-30
Falkenbergs Tennisklubb, Ansökan, 2020-04-01
Falkenbergs Tennisklubb, Preliminär budget för Strandbadsturneringen
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§ 164

Inrättande av kommunalt verksamhetsområde för 
vatten och avlopp i Stranninge , KS 2020/73
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Inrätta verksamhetsområde för dricks-, spillvatten för fastigheten 
Morups-Lynga 2:45 m.fl. enligt kartbilaga 1, 2019-12-05.

2. Inrätta verksamhetsområde för dagvatten för fastigheten Morups-Lynga 
2:45 m.fl. enligt kartbilaga 2, 2019-12-05.

3. Finansiera utbyggnaden genom anläggningsavgifter enligt normaltaxa.

Beskrivning av ärendet
Stranninge finns med i kommunens VA-utbyggnadsplan som ett prioriterat 
område. Miljö- och hälsa har uppmärksammat att det finns problem med 
avloppsanläggningarna i Stranninge. Flertalet av fastigheterna i Stranninge 
är anslutna till kommunalt dricksvatten via vattenförening med anslutning i 
Rosendal.

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det med hänsyn till skyddet för 
människors hälsa och miljön behöver ordnas allmän VA-försörjning för den 
tätbebyggda delen i Stranninge. Kommunens ansvar för allmän VA-
försörjning regleras av Lag om Allmänna Vattentjänster (2006:412).

Verksamhetsområdet för dricks- och spillvatten föreslås omfatta fastigheter i 
Stranninge enligt bilaga 1: Förslag verksamhetsområde för dricks- och 
spillvatten.Verksamhetsområdet för dagvatten föreslås omfatta fastigheter i 
Stranninge enligt bilaga 2: Förslag verksamhetsområde för dagvatten.

Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB har behandlat ärendet vid 
styrelsemöte 2019-12-05.

Motivering av beslut
Den samlade bebyggelsen i Stranninge bedöms falla inom kommunens 
ansvar för allmän VA-försörjning enligt Lag om Allmänna Vattentjänster 
(2006:412) § 6.

Av Vattentjänstlagen § 31 framgår att ”Avgifterna ska bestämmas så att 
kostnaderna fördelas på de avgiftsskyldiga enligt vad som är skäligt och 
rättvist. Om vattentjänsterna för en viss eller vissa fastigheter på grund av 
särskilda omständigheter medför kostnader som i beaktansvärd omfattning 
avviker från andra fastigheter i verksamhetsområdet, ska avgifterna 
bestämmas med hänsyn till skillnaderna.”

Underlaget för eventuell särtaxa bör i första hand grundas i kostnader för det 
lokala ledningsnätet. 
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De överföringsledningar som byggs till Stranninge i den etapp som föreslås 
kan i framtiden bli aktuella att använda för anslutning av ytterligare 
bebyggelse. Dessutom har utbyggnad av överföringsledningar historiskt 
finansierats av VA-kollektivet.

Skillnaden i utbyggnadskostnad mellan Stranninge och ett ”normalområde” 
ligger under vad som bedöms motivera särtaxa.

Berörda fastighetsägare har informerats och bjudits in till information i 
ärendet. Fastighetsägare inom förslag till verksamhetsområde samt de som 
ingår i Stranninge vattenförening fick inbjudan till informationsmöte i 
Glommens samlingslokal 2019-08-21. Efter inkomna synpunkter 
omarbetades förslaget till verksamhetsområde. 

Det nya förslaget togs upp för beslut i FAVRAB:s styrelse 2019-12-05 och 
informationsbrev angående det nya förslaget till verksamhetsområde gick ut 
till fastighetsägarna 2020-01-08. VIVABs projektledare har även träffat 
representanter för vägförening och vattenförening under hösten 2019.

Ekonomi
Förslaget till verksamhetsområde innebär att 47 fastigheter erbjuds 
anslutning till den allmänna VA-anläggningen.

Utbyggnad av kommunalt dricks-, spill- och dagvatten för befintliga 
fastigheter inom Stranninge tillsammans med överföringsledningar mot 
Rosendal bedöms kosta ca 19 miljoner. Av dessa 19 miljoner bedöms ca 
14,5 miljoner utgöra kostnader i lokalt ledningsnät, och ca 4,5 miljoner 
utgöra kostnader för överföringsledningar.
Intäkterna för de befintliga fastigheterna inom Stranninge bedöms enligt 
2019-års taxa för anläggningsavgifter uppgå till ca 5,35 miljoner. I denna 
summa har inte de ca 390.000 kr som vattenföreningen tidigare erlagt i 
anläggningsavgift frånräknats.
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att det är viktigt att VA-taxans 
avgifter för anslutning av ny bebyggelse successivt ökas de närmaste åren i 
syfte att erhålla högre kostnadstäckningsgrad.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-03-05 
Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB, protokollsutdrag styrelsemöte 
2019-12-05 
Bilaga 1 Förslag verksamhetsområde för dricks- och spillvatten 
Bilaga 2 Förslag verksamhetsområde för dagvatten
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§ 165

Svar på remiss - Hållbar slamhantering, KS 2020/127
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen som kommunens svar på remissen Hållbar 
slamhantering.

Beskrivning av ärendet
Regeringen har låtit utreda hur slam från avloppsreningsverk ska hanteras 
med fokus på att förbjuda spridning av slam på åkermark. Utredningen är nu 
på remiss och Falkenbergs kommun har bjudits in att lämna ett yttrande.

Motivering av beslut
Hantering av slam från reningsverk är en känd och mycket debatterad fråga. 
Slammets innehåll av näringsämnen och organiskt material är en värdefull 
resurs som behöver återföras till odlingsmark för att skapa ett hållbart 
samhälle. Samtidigt är slammet i någon mån en spegel av det samhälle vi 
lever i och innehåller oönskade ämnen såsom exempelvis läkemedelsrester, 
mikroplaster, tungmetaller och svårnedbrytbara ämnen. Ämnen som bör 
brytas ut ur kretsloppet.

Slamhanteringen är en mycket komplex fråga och det finns ett stort 
utvecklingsbehov.

Bedömningen är dock att ett totalförbud mot spridning av slam på åkermark 
riskerar att under lång tid låsa in samhället i system- och tekniklösningar 
som inte är fullt utvecklade. Detta riskerar att motverka arbetet för ett 
giftfritt samhälle och bromsa utvecklingen av alternativa tekniker.

Kommunstyrelseförvaltningen vill lyfta fram att kommunerna behöver 
kraftfullt stöd från staten i arbetet för att utveckla nya systemlösningar och 
tekniska metoder som leder till ett kretsloppsanpassat samhälle. Exempelvis 
är pyrolys (torrdestillation) av slam en teknik med potential att öka 
återföring av näringsämnen och kol men som erfordrar utveckling och 
testbäddar.

Ekonomi
Högre miljökrav och ambitioner att utveckla ett cirkulärt samhälle innebär 
risk för ökade ekonomiska kostnader i framtiden. Det är i nuläget svårt att 
bedöma hur kostnaderna för hantering av slam från avloppsreningsverken 
kommer att utvecklas. Detta bland annat på grund av att teknik med hög 
mognadsgrad saknas.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-15
Yttrande över SOU 2020:3 Hållbar slamhantering 2020-04-27
VIVAB protokollsutdrag styrelsemöte 2020-04-08 § 53
Miljö-och hälsoskyddsnämnden 2020-04-14 § 27
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§ 166

Svar på remiss - Kollektivtrafikplan 2021 med utblick 
2022-2023, KS 2020/200
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända tjänsteskrivelsen som Falkenbergs kommuns svar på 
Hallandstrafikens remiss.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har fått ta del av rubricerade remisshandling, varvid 
planavdelningen beretts tillfälle att lämna ett yttrande. Kollektivtrafikplan 
2021 har tagits fram av Hallandstrafiken på uppdrag av den Regionala 
Kollektivtrafikmyndigheten i Halland. Planen beskriver förslag på 
trafikförändringar för det kommande året, d.v.s. 2021 med utblick mot 
2022-2023. Hallandstrafiken utvecklar trafiken efter fastslagna principer i 
det Regionala Trafikförsörjningsprogrammet. Målet för Hallandstrafikens 
verksamhet är att ”Resandet med kollektivtrafik ska öka och vara attraktivt”. 

Hallandstrafiken redovisar en fortsatt positiv resandeutveckling för 2019 
men något lägre än tidigare år. Vid jämförelse mellan resandet under 2019 
med 2018 ökade resandet med 2,1 procent. De tre föregående åren ökade 
resandet med över 5 procent per år. Hallandstrafiken hänvisar till att en stor 
påverkansfaktor, till den något lägre resandeutvecklingen, är att den statliga 
subventioneringen av Sommarlovskort för ungdomar försvann 2019, samt 
ett relativt stort antal inställda tåg under 2019. 

Under 2019 genomfördes 20,0 miljoner resor med buss och tåg i Halland. I 
Falkenberg har resandeökningen avstannat och ligger i princip oförändrat 
från 2016.

Motivering av beslut
Utifrån planavdelningens yttrande över remissens förslag har 
kommunstyrelseförvaltningen sammanställt synpunkterna i en 
tjänsteskrivelse, daterad 2020-04-27, vilken föreslås översändas till 
Hallandstrafiken som Falkenbergs kommuns svar på remissen.

Ekonomi
I remisshandlingen beskrivs förslag på trafiksatsningar för åren 2021-2023. 
Under 2021 föreslås trafiksatsningar på 6,4 miljoner kronor netto, det vill 
säga trafikens totala kostnader inklusive biljettintäkter. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-27
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-04-27
Kollektivtrafikplan 2021 med utblick 2022-2023
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§ 167

Svar på remiss - Dataskyddsombudets 
granskningsrapport, KS 2019/126
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända yttrandet till dataskyddsombudet som kommunstyrelsens svar 
på granskningsrapporten.

2. Uppdra åt respektive nämnd/styrelse säkerställa att 
personuppgiftssamordnare samt registerförtecknare utsetts inom den 
egna verksamheten i enlighet med kommunstyrelsens beslut KS 
2018/231.  Funktionerna ska vara utsedda och rapporterade till 
dataskyddsombudet snarast.

Beskrivning av ärendet
Dataskyddsombudet har under 2019 granskat organisationens efterlevnad av 
dataskyddsförordningen (GDPR). Särskilt fokus har varit att granska de 
förutsättningar som nämnder och bolag har för att kunna arbeta systematiskt 
med området personuppgiftsbehandling. Granskningen bygger på ett 
frågebatteri som respektive nämnd/bolag besvarat. Svaren har 
dataskyddsombudet sammanställt i rapporten ”Dataskyddsombudets 
granskningsrapport – Falkenbergs kommun 2019”.  

Kommunstyrelsen har i fråga om dataskydd, liksom i flera andra frågor, 
dubbla funktioner. Å ena sida ett samordningsansvar för 
informationssäkerhetsarbetet inklusive dataskydd, å andra sidan är styrelsen, 
liksom övriga nämnder och bolag, personuppgiftsansvarig för sina 
personuppgiftsbehandlingar. Kommunstyrelsens svar på rapporten redovisas 
därför i två avsnitt. I första delen bemöts rapporten utifrån 
kommunstyrelsens ansvar som samordnare för informationssäkerhetsarbetet, 
i nästa avsnitt hanteras de aspekter som berör kommunstyrelsens roll såsom 
personuppgiftsansvarig gentemot GDPR.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar till stor del dataskyddsombudets 
iakttagelser. En del av dem är direkt applicerbara på dataskyddsarbetet, och 
flera får genomslag för informationssäkerhetsarbetet i stort. 
Kommunstyrelseförvaltningens synpunkter redovisas i tjänsteskrivelsen. 

Kommunstyrelsen har i beslut 2018-05-15 § 231 uppdragit åt respektive 
förvaltningschef/VD att utse personuppgiftssamordnare och 
registerförtecknare inom respektive verksamheter. I samband med 
granskningen framkom att dessa funktioner i vissa fall saknas. 
Förvaltningschef/VD får därför i uppdrag att säkerställa att funktionerna 
utses och rapporteras till dataskyddsombudet snarast.
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Ekonomi
Förslaget i sig medför inga kostnader. Föreslagna åtgärder bedöms dock 
kunna medföra kostnader i form av exempelvis personella resurser och 
inköp av registersystem. Eventuella kostnader hanteras inom ram eller lyfts i 
särskilt beslut. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-22 
Dataskyddsombudets granskningsrapport – Falkenbergs kommun 2019 
Rättelse till Dataskyddsombudets granskningsrapport 2019, 2020-01-23 
Kommunstyrelseförvaltningen tjänsteskrivelse 2020-04-22
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§ 168

Svar på remiss - En begriplig och trygg sjukförsäkring 
med plats för rehabilitering, KS 2020/81
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Översända yttrandet till Socialdepartementet som Falkenbergs kommuns 
svar på remissen.

Beskrivning av ärendet
Falkenbergs kommun har beretts att yttra sig över Socialdepartementets 
delbetänkande En begriplig och trygg sjukförsäkring med plats för 
rehabilitering. Uppdraget bakom delbetänkandet har varit att analysera delar 
av regelverket kring sjukförsäkringen och, om det bedömdes nödvändigt, 
lämna författningsförslag. Bland annat skulle utredaren analysera 
tillämpningen av begreppet normalt förekommande arbete och analysera 
vilka fysiska och mentala förmågor som kan krävas för att en person ska 
kunna hänvisas till ett normalt förekommande arbete. 

Inför kommunstyrelsens behandling av ärendet har delbetänkandet 
remitterats till socialnämnden för synpunkter, samt till 
kommunstyrelseförvaltningens arbetsmarknadsavdelning och 
personavdelning. Nämndens och avdelningarnas synpunkter finns 
redovisade i kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 
2020-04-29.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att tjänsteskrivelsen daterad 
2020-04-29, vilken består av synpunkter från socialnämnden samt 
kommunstyrelseförvaltningens arbetsmarknadsavdelning och 
personalavdelning, översänds till Socialdepartementet som Falkenbergs 
kommuns svar på remissen.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-29
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-04-29
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-04-01
Socialnämnden 2020-04-23, § 76
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2020-03-26
Socialdepartementet, En begriplig och trygg sjukförsäkring med plats för 
rehabilitering, 2020-02-05
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§ 169

Motion - Gångväg till Falkenbergs station, KS 2019/403
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anse motionen vara behandlad då en sådan gångväg från 
parkeringsplatsen till perrongen på Falkenbergs station som föreslås 
redan är beaktad i gällande detaljplan för området.

Beskrivning av ärendet
Maria Larsson (C) har inkommit med en motion om att Falkenbergs 
kommun anlägger en gångväg från parkeringsplatsen vid Falkenbergs 
station till trappan vid den norra perrongen, samt kontaktar Trafikverket för 
att i samråd anlägga en anslutning från gångvägen till trappan.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden har beretts möjlighet att yttra sig över 
motionen. Nämnden anser att motionen bör anses behandlad eftersom de 
föreslag till åtgärder som motionären föreslår redan finns med i detaljplanen 
för området – Tröinge 15:1. Detaljplanen fick laga kraft 2019-01-11. 
Planeringen och genomförandet av detaljplanen utgår från 
illustrationskartan där både gångväg med koppling till perrongens trappa 
samt trappa ner mot Kilavägen ingår.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att en sådan gångväg som 
motionären föreslår från parkeringsplatsen på Falkenbergs station till den 
norra tågperrongen redan är beaktad i gällande detaljplan för området. 
Planerade åtgärder i detaljplanen ska verkställas. Då detaljplanen fick laga 
kraft 2019-01-11, det vill säga innan motionen anmäldes, föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör anses behandlad.

Ekonomi
Utbyggnaden av detaljplanen kommer inte belasta kultur-, fritids- och 
tekniknämndens budget. Projektet finansieras genom intäkter från 
tomtförsäljning.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-22 
Motion om gångväg till Falkenbergs station, 2019-09-24 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-03-26, § 41 
Illustrationskarta över Tröinge 15:1
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§ 170

Motion - Minska plastanvändningen i Falkenbergs 
kommun, KS 2019/341
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anse motionen vara behandlad då det redan pågår ett samarbete mellan 
VIVAB och livsmedelsbutiker, i linje med motionens intentioner. 

Beskrivning av ärendet
Mikael Hallberg (V) har skrivit en motion om att minska plastanvändningen 
i Falkenbergs kommun genom att uppdra åt VIVAB att tillhandahålla bruna 
pappåsar för frukt och grönt i livsmedelsbutiker. Dessa kan sedan användas 
till matavfall i hemmen. Försök kring detta har fallit väl ut i Hudiksvalls 
kommun och därmed spridits till flera orter i landet. 

VIVAB har liknande samarbeten med ICA och Coop och VIVAB tror att 
samarbetet kommer att utökas eftersom livsmedelsbutikerna är måna om att 
minska plastanvändningen. 

Motivering av beslut
Motionärens förslag ligger väl i linje med målet om att bli ett föredöme 
inom hållbarhet. Detta visar också att kommunen och dess bolag genom att 
hitta samverkan med näringslivet kan hitta lösningar som leder till en mer 
miljösmart vardag för kommunens invånare. Då ett sådant arbete som 
motionären föreslår redan bedrivs av VIVAB föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att kommunfullmäktige anser motionen vara 
behandlad.

Ekonomi
Beslutet påverkar inte kommunen eller VIVAB:s ekonomi utöver det 
projekt som redan bedrivs idag.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-03-18
VIVAB 2019-12-05, § 107
VIVAB, yttrande, 2019-12-16
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§ 171

Medborgarförslag - Ta hänsyn till klimatpåverkan vid 
kommunens upphandlingar, KS 2019/287
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Anse medborgarförslaget behandlat eftersom kommunen redan ställer 
hållbarhetskrav i upphandlingar generellt och arbetar för på olika sätt 
kunna använda upphandlingsverktyget effektivare för att minska 
klimatpåverkan från kommunens inköp och upphandling. 

Beskrivning av ärendet
Isak Bengtsson har inkommit med medborgarförslaget att vid kommunens 
upphandlingar ska alltid klimatpåverkan väga tungt när besluten fattas. 

Servicenämnden har i sitt yttrande skrivit att upphandlingsenheten ställer 
miljökrav i samtliga upphandlingar. Hur tung miljöpåverkan vägs är 
beroende på föremål för upphandling samt tillgängliga metoder för mätning 
och uppföljning. Upphandlingenheten använder sig av 
Upphandlingsmyndighetens hållbarhetskrav. Servicenämnden skriver också 
att ett arbete pågår för att i ökad utsträckning med 
kommunstyrelseförvaltningens hållbarhetsavdelning beakta 
hållbarhetsfrågor. 

Motivering av beslut
Utsläpp av växthusgaser från inköp i offentlig sektor är betydande. 
Upphandling är därmed ett av kommunens mest effektiva verktyg för att 
minska klimatpåverkan och spelar en viktig roll i omställningen till ett 
fossilfritt samhälle. 

Klimatpåverkan behöver därmed väga tungt i alla kommunens 
upphandlingar, men behöver integreras och övervägas tillsammans med 
verksamhetsnytta och kostnadsbild. Funktion och livscykelkostnad i relation 
till verksamhetens behov och kostnadsbild är viktiga parametrar att ta med.

Störst effekt får upphandlingsavtal som leder till såväl miljövinst som 
kostnadsbesparingar och en optimal användning utifrån verksamhetens 
behov. Klimatnytta kan till exempel uppnås genom att sortimentsbredden på 
till exempel förbrukningsmaterial minskas för att kunna ställa hårdare 
miljökrav på produkter som är kvar i avtalet. Färre produkter gör det lättare 
att följa upp avtalskraven och det går att få bättre priser. 

Inom flera sektorer och branscher är det ett uttalat önskemål om att 
offentliga aktörer ska ställa tuffare krav för att marknaden på ett 
konkurrenskraftigt sätt ska kunna förflytta sig i riktning mot kraven. Det 
finns sätt att ställa krav som stimulerar till en stegvis förbättring gentemot 
kraven, så kallade funktionskrav. Att föra dialog med marknaden om vad 
som är möjligt och kunna ställa krav som stimulerar en utveckling är ett 
annat viktigt steg mot en mer hållbar upphandling. 
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I kommunen pågår arbete med nya riktlinjer för inköp och upphandling och 
i det arbetet förs diskussioner hur organisationen kan och bör utvecklas för 
att kunna arbeta mer effektivt med hållbarhet (däribland klimatpåverkan) i 
upphandlingsprocessen. Med hänvisning till att arbete redan pågår och 
utvecklas i den riktning som medborgarförslaget föreslår anser 
kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslaget bör anses behandlat. 

Ekonomi
Beslutet påverkar i sig inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-03-23
Servicenämnden 2019-11-14
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§ 172

Medborgarförslag - Ta fram en plan för hur 
Falkenbergs kommun skall bli fossilfritt till 2030, KS 
2019/446
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Avslå förslaget att ta fram en plan för hur kommunen blir fossilfri till 
2030 och att mål sätts om 10 % utsläpps minskning per år med 
hänvisning till att kommunen arbetar utifrån klimatbokslut för att årligen 
följa utsläppen och prioritera åtgärder. 

2. Anse förslaget om mer vego och eko redan behandlat med hänvisning 
till att kommunens kostverksamhet arbetar kontinuerligt med att göra 
menyerna mer klimatsmarta. 

3. Anse förslaget om att införa klimatsmarta transporter och resor redan 
behandlat med hänvisning till att en resepolicy redan finns och arbete 
pågår med att ta fram en ny mötes-och resepolicy. 

4. Anse förslaget om att bara göra fossilfria investeringar redan behandlat 
med hänvisning till att kommunen inte har några investeringar av kapital 
i aktier, fonder och bolag annat än pensionsavsättningar som är 
placerade i KPA och ett 20 % ägande i Falkenbergs biogas, utöver de 
egna bolagen. 

5. Anse förslaget att gå över till 100 % förnybar energi och att minska 
energiförbrukningen, sätta upp solceller, ta fram solkarta och arbeta med 
energi- och klimatrådgivning behandlat med hänvisning till att arbete 
redan sker i dessa delar och med den riktningen. Solkarta och energi-och 
klimatrådgivning finns redan. 

6. Anse förslaget att återställa och skapa våtmarker och skapa samverkan 
med markägare behandlat då Falkenbergs kommun låtit kartlägga bra 
våtmarkslägen samt anställt två åtgärdssamordnare i ett 
samverkansprojekt.

Beskrivning av ärendet
Per Sjövall har inkommit med ett medborgarförslag med ett flertal 
åtgärdsförslag som kommunen bör genomföra, vilka följer nedan.

1. Ta fram en plan hur Falkenbergs kommun skall bli fossilfritt till
2030. Gör en koldioxidbudget med utsläppsminskningar på minst 10
procent per år, inklusive utsläpp av varor och tjänster som
upphandlas av kommunen även om det inte sker direkt i kommunen.
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2. Satsa mer på vego och eko; minska matens miljö-och klimatpåverkan
genom tuffare krav vid upphandling, minska spill och att införa mer
vegetariskt och ekologiskt.

3. Inför klimatsmarta transporter och resor. Inför en resepolicy för alla
resor inom kommunal verksamhet. Fossilfri fordonsflotta för all
kollektivtrafik, leveranser, tjänstefordon och maskiner. Utveckla gång
och cykelvägar, kollektivtrafik, cykelparkeringar och fler
laddmöjligheter för elbilar.

4. Gör bara fossilfria investeringar. Kommunens kapital skall bara placeras i 
hållbara och fossilfria alternativ, avveckla ägande i stöd till bolag som 
producerar eller distribuerar fossila bränslen eller energi.

5. Gå över till 100 procent förnybart och minskad energianvändning:
Förnybar uppvärmning och el till fastigheter. Solceller på lämpliga tak och 
energieffektivisering genom att se över isolering, ventilation, elsystem och 
belysning. Kommunal energirådgivning och solkartor som visar vilka tak 
som passar för solceller i Falkenbergs kommun

6. Återställ och skapa våtmarker; De binder koldioxid och spelar en viktig 
roll för den biologiska mångfalden. Upprätta en våtmarksplan tillsammans 
med markägare.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen välkomnar förslaget och delar bilden av att 
förslagets åtgärder är sådant som behöver verkställas för att vi ska klara den 
rådande klimatsituation som vi befinner oss i. 

Kommunen har som fokus att hållbarhet i dess alla dimensioner ska 
integreras i verksamheterna och att det är på det sättet vi kan få tydliga och 
väl fungerade och effektiva åtgärder. I den styrmodell som infördes 2019 
ska alla verksamheter ta fram målsatta hållbarhetsindikatorer som följs upp 
årligen. På detta sätt ska kommunen styras mot det övergripande målet om 
att bli ett föredöme inom hållbarhet. 

I kommunens styrmodell finns ett koncernövergripande mål om 12 % årlig 
utsläppsminskning för direkta utsläpp. Ett liknande mål för den offentliga 
konsumtionen kommer att kunna sättas när vi kan mäta utsläppen på ett 
tillförlitligt sätt. I styrmodellen har vi mål kring energieffektivisering och i 
arbetet med att minska klimatpåverkan ingår att gå över till förnybar energi. 

I styrmodellen finns även mål för andel ekologisk mat och minskat 
matsvinn. Kommunen arbetar med att införa mer vegetabilier, ta fram nya 
recept och införa mer inhemska grödor för att minska till exempel ris. På 
sikt är måltidernas klimatpåverkan något som vi hoppas få med i 
klimatbokslutet, när tillförlitlig mätmetod finns. 
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Transporter är geografiska kommunens största klimatutmaning. Hela 
kommunkoncernen arbetar successivt med att skapa en fossilfri fordons- och 
arbetsmaskinsflotta för att vara ett föredöme för övrigt näringsliv och 
privatpersoner. Samverkan sker med regionen på flera sätt när det gäller 
transporter och mobilitet och perspektiv som tas med i samhällsplaneringen.

Miljö- och hälsoskyddsförvaltningens arbete med pågående kartläggning av 
bra våtmarkslägen och befintlig rådgivning inom tillsyn av lantbruk, samt 
att kommunen anställt två åtgärdssamordnare inom projekt LEVA – lokalt 
engagemang för vatten i mellersta Halland anser 
kommunsstyrelseförvaltningen ligger i linje med förslaget om våtmarksplan 
och samverkan med markägare. Åtgärdssamordnarna arbetar bland annat för 
att koppla ihop markägare med rådgivare som kan rådge markägare kring 
nytta, effekt, metod samt bidrag för att anlägga våtmark.   

Kommunstyrelseförvaltningen kan konstatera att kommunen och arbetar 
inom alla förslagen och med den riktning som föreslås, även om kommunen 
arbetar på delvis annat sätt än vad som förordas. Därmed har dessa förslag 
ansetts som redan behandlade även om det inom flera områden behöver 
fortsätta och växlas upp och framförallt integreras mer i verksamheterna för 
den omställning som krävs. Detta gäller inte minst i de delar där kommunen 
behöver samverka med övriga aktörer i kommunen för att hela den 
geografiska kommunens klimatpåverkan ska minska. 

Här har steg tagits under året med en kick off kring Hållbart Falkenberg och 
kommunstyrelseförvaltningen arbetar nu med att skapa en lokal agenda 
2030 för Falkenbergs geografiska kommun – där det ska bli möjlighet att 
följa Falkenbergs nuläge, vilka utmaningar och möjligheter som Falkenberg 
har samt vilken samverkan som bedrivs. 

Målet är att agendan både ska visa riktning men också vara rörlig och 
uppdateras varje år. Den lokala agenda ska var webbaserad och i dess 
sammanhang ska kommunen också utveckla kommunikationen kring vad 
som händer inom hållbarhetsområdet i den egna organisationen. Detta 
medborgarförslag visar i mångt och mycket att kommunens kommunikation 
kring vårt hållbarhetsarbete varit bristfällig och att detta är ett område vi 
behöver bli bättre på att kommunicera.

Ekonomi
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi. Klimat- och 
energiåtgärder påverkar däremot kommunens ekonomi på kort och lång sikt, 
inte sällan kan åtgärder genomföras som får positiv effekt på såväl ekonomi 
och miljö- och klimat. Dessa kan frigöra medel för att genomföra de 
investeringar som kostar mer. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-03-19
Medborgarförslag om plan för hur kommunen kan bli 
fossilfri till 2030, 2019-10-21
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§ 173

Medborgarförslag - Tilldela dödsbon fler tillfällen att 
åka till återvinningscentral, KS 2019/471
Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Uppdra åt VIVAB att tillåta ytterligare maximalt fem besök per dödsbo 
som använder ett besökskort till en återvinningscentral kopplat till 
pågående abonnemang tillhörande betalande kund.

2. Därmed anse medborgarförslaget bifallet. 

Beskrivning av ärendet
Anna Öhman Karlsson har inkommit med ett medborgarförslag om att varje 
dödsbo ska tilldelas fem till tio tömningar på återvinningscentralerna genom 
att fylla på dödsbodelägarens eget besökskort till återvinningsstationerna. 
Förslagsställaren menar att det kan kräva många besök på 
återvinningscentralerna i händelse av en närståendes bortgång då städning 
och tömning av fastigheter föreligger.

Vatten och Miljö i Väst AB (VIVAB) har beretts möjlighet att yttra sig över 
medborgarförslaget innan kommunfullmäktiges behandling av densamma. 
VIVAB anser att likställighetsprincipen ska gälla, vilket innebär att det inte 
är möjligt att ge fria besök till återvinningscentralerna för vissa personer, 
medan andra måste betala en grundavgift för att erhålla besök. Det innebär 
att dödsbon, precis som övriga kunder, måste ha ett abonnemang för att få 
tillgång till återvinningscentralerna. VIVAB är dock positivt inställd till 
förslaget att dödsbodelägarens besökskort kan fyllas på för ytterligare 
maximalt fem besök eftersom det i sådana fall finns ett pågående 
abonnemang.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen förstår förslagsställarens intention att det kan 
föreligga behov av flera besök på återvinningscentralerna i samband med 
städning och resning av fastigheter i händelse av närståendes bortgång. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige bifaller 
medborgarförslaget, eftersom VIVAB anser att befintliga besökskort till 
giltiga abonnemang tillhörande betalande kunder som avlidit bör kunna 
fyllas på med ytterligare maximalt besök på återvinningscentralerna om 
sådana behov föreligger.

Ekonomi
Förslaget bedöms inte påverka kommunens ekonomi.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-04-22 
Medborgarförslag – Tilldela dödsbon fler tillfällen att åka till 
återvinningsstationen, 2019-11-07 
Vatten och Miljö i Väst AB 2020-02-27, § 33 
Vatten och Miljö i Väst AB, yttrande, 2020-03-02
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§ 174

Redogörelse av delegationsbeslut, KS 2020/2
Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Delegation innebär ett uppdrag från kommunstyrelsen att i ett visst ärende 
eller grupper av ärenden besluta på kommunstyrelsens vägnar. Delegaten 
träder helt i kommunstyrelsens ställe och ett beslut fattat på delegation är att 
betrakta som ett beslut av kommunstyrelsen.

Beslut som har fattats med stöd av delegation ska anmälas till 
kommunstyrelsen, som bestämmer i vilken ordning detta ska ske (6 kap 40§ 
KL). Viktigt vid anmälan av delegationsbeslut är att man genom nämndens 
protokoll kan identifiera varje delegationsbeslut med hänsyn till bland annat 
möjligheten att överklaga besluten och för att delegationsbeslut ska kunna 
vinna laga kraft.
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§ 175

Meddelanden och anmälningar , KS 2020/9
Beskrivning av ärendet
2020-05-11 Protokoll centrala samverkansgruppen 2020-05-06

2020-04-28 Protokollsutdrag från servicenämnden 2020-04-23 § 44 
Lunchportioner för avhämtning till gymnasieelever (SVN 2020/71), KS 
2020/15

2020-04-28 Protokollsutdrag från servicenämnden 2020-04-23 § 45 
Återrapportering av uppdrag CIS-analys (SVN 2019/129), KS 2020/15

2020-04-15 Protokoll centrala samverkansgruppen 2020-04-08
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